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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0119535)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøftet referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgets møde den 26. februar 2020
2.  at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Løsning

Referatet

Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgets møde den 26. februar 2020.

Dagsordenen

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Side 2



Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgets møde den 26. februar
2020.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med sagen "Jordtransport i
Prinsessegade" i mødet.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelse.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 1 " Referat og gokendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
7. Orienteringsmøde om dannelse af en handelsstandsforening på Christianshavn
8. Lyssignaler i Torvegade
9. Kulturtårnets forslag til ny ramme for aktiviteter ved Knippelsbro bropille og kajanlæg
10. Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
11. Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til budget 2021
12. Overførselssagen og Budget 2021
13. Tiltag mod pushere på Christianshavn 
14. Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen 
15. Aflysning af Christianshavnerdagen 2020 
16. Lokaludvalgets virke under kriser 
18. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020
19. Henvendelser til lokaludvalget i marts, april og maj 2020

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 26. februar 2020
2. Referat af lokaludvalgets møde den 26. februar 2020 - tillægsdagsordenen

Side 3



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  A-sag: Puljeansøgninger, marts 2020 (2020-0053666)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Vor Frelsers Kantori tilsagn om 7.500 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til arrangementet "Danmarks Befrielse 75 år: Alsang i Vor Frelsers - Fællessang for
Friheden" den 6. eller 13. september 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 15.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv  tilsagn
om 6.250 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til tryk af et blad i 4.000 eksemplarer med glimt af
Christianshavns 400-årige historie, der skal være gratis og distribueres lokalt på
Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 12.125 kr., da det ønsker
at sprede anvendelsen af sine midler.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Art Week Copenhagen på en ansøgning
om 3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afviklingen af en kunstperformance, der finder sted
ombord på MOVIAS havnebus 992 en af dagene i perioden 22.-27. september 2020 under Art
Week 2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er
bydelsrelateret og heller ikke lokalt forankret.

 

Problemstilling

Lokaludvalget modtog fem ansøgninger om støtte til behandling i lokaludvalgets møde den 25. marts
2020. I mellemtiden er to af ansøgningerne trukket, da aktiviteterne ikke kunne gennemføres pga.
corona-restriktionerne. Lokaludvalget skal derfor tage stilling til tre ansøgninger.

 

Løsning

 1. Danmarks Befrielse 75 år, Alsang i Vor Frelsers Kirke, Fællessang for Friheden
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Vor Frelsers Kantori søger lokaludvalget om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til at dække
udgifter i forbindelse med Alsangsstævne i Vor Frelsers Kirke. Det skulle afholdes den 3. maj 2020,
men er nu udskudt til enten den 6. eller 13. september 2020 pga corona-restriktionerne.

Alsangsstævnet planlægges i anledning af 75-året for Danmarks Befrielse. Det samlede
arrangementet består af Brass Band på kirkepladsen før kl 15, klokkespil ved klokkenisten ved Vor
Frelsers Kirke og 5 kvarters fællessang inde i kirken.

Alsangsstævnet er planlagt af en arbejdsgruppe med repræsentanter for Vor Frelsers Kirke, Vor
Frelsers Kantori, Halvtolv-koret, menighedsrådet og FDF Christianshavn Brass Band. Flere lokale kor
medvirker ved fællessang i kirken, der akkompagneres af FDF Christianshavn Brass Band. Kor og
tilhørere synger 12 fællessange med udgangspunkt i Befrielsen og Genforeningen, og to sangsolister
synger et par viser fra 1940’erne. Det hele bindes sammen af teaterdirektør Jon Stephensen.

Arrangementet er gratis, og der kan være op mod 1000 tilhørere i Vor Frelsers Kirke.

En eventuel støtte vil gå til at dække solisthonorarer samt PR i forbindelse med arrangementet.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Der ansøges om kr. 15.000,00 af lokaludvalgets puljemidler til et arrangement vedr.  Danmarks
Befrielse 75 år, Alsang i Vor Frelsers Kirke, Fællessang for Friheden. Der er tale om et fint
arrangement, som er lokalt forankret, da det sikkert også vil tiltrække ret mange også
Christianshavnere. Der forventes et deltagerantal 1000, men set i lyset af lokaludvalgets begrænsede
puljemidler anbefales en støtte på kr. 7.500,00.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Vor Frelsers Kantori tilsagn om 7.500 kr. til arrangementet
"Danmarks Befrielse 75 år: Alsang i Vor Frelsers - Fællessang for Friheden" den 6. eller 13.
september 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 15.000 kr., fordi det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.

 

 2. Tryk af blad med glimt af Christianshavns 400-årige historie

Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv søger lokaludvalget om 12.125 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til tryk af blad med glimt af Christianshavns 400-årige historie. Bladet (8 A3-sider i farver)
trykkes i 4000 eksemplarer.

Bladet bliver en udbygget og nyskrevet 3. udgave af "Kend Christianshavn" fra 2012, der var på 4
sider. Bladet omhandler de store fortællinger til hverdagshistorier og opdeles kronologisk i afsnit med
hvert århundrede. Bladet skrives og redigeres af historikere, folklorister og bibliotekarer.
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Bladet skal være gratis og distribueres lokalt på Christianshavn. Bladet henvender sig til de mange
tilflyttere til Christianshavn og til alment interesserede, som har lyst til at kende mere til
Christianshavns historie. Dertil kan bladet bruges i undervisningen i de ældste klasser i grundskolen
og i gymnasiet.

En eventuel støtte vil gå til at dække omkostninger til materialer, tryk og transport.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv ansøger om kr. 12.500,00 af lokaludvalgets pulje.
Da Lokalhistorisk forening tidligere har ansøgt og fået støtte og vi ønsker at sprede lokaludvalgets
puljemidler, anbefales en støtte på kr. 6.250,00. Ideen er meget fin, lokalt orienteret og også
dialogskabende og en god velkomst til nye borgere på Christianshavn.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv  tilsagn om
6.250 kr. til tryk af et blad i 4.000 eksemplarer med glimt af Christianshavns 400-årige historie, der
skal være gratis og distribueres lokalt på Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 12.125 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

 

 3. Performancekunst i havnebussen

Art Week Copenhagen søger lokaludvalget om 13.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afviklingen
af en kunstperformance i det offentlige rum under Art Week 2020. Performancen finder sted ombord
på MOVIAS havnebus 992 på Christianshavn. Aktiviteten skulle finde sted den 14. maj 2020, men
pga. corona-restriktionerne afvikles den i stedet en af dagene i perioden 22.-27. september 2020.

Publikum stiger ombord på havnebussen ved Nyhavn. Under sejladsen mod Refshaleøen vil de blive
præsenteret for Ragnhild Mays lydperformance it ended with silver balloons ombord på båden.
Gennem en computer styrer Ragnhild May et selvbygget instrument, der puster luft i gummislanger
monteret på blokfløjter og balloner. May bevæger sig rundt blandt instrumenterne og styrer volumen
af luft i de forskellige slanger og derved hvilke toner og effekter, dette frembringer.

Arrangementet er med til at pege på Christianshavn som en bydel fyldt med spændende og
anderledes kunstoplevelser, og inviterer til at publikum sammen observere performancen og går i
dialog med hinanden om det, de oplever.

Arrangementet annonceres via Art Weeks kommunikationskanaler, og MOVIA annoncerer for
arrangementet på infoskærmene i deres øvrige busser.

Der forventes cirka 80 personer pr. bådsejlads. Når busbilletten er betalt, er arrangementet gratis.
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En eventuel støtte vil gå til at dække honorar til kunstneren samt udgifter til transport af udstyr og
produktion (materialer, teknik). Der er et samlet budget på 13.500 kr, og der søges ikke om penge
andre steder.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet bemærker, at Art Week Copenhagen i februar 2019 fik støtte til to arrangementer i
forbindelse med Art Week 2019, heraf støtte på 8.000 kr. til en bådfart, hvor publikum vil blev sejlet
rundt til kunstaktører, som ligger ved vandet, og støtte på 5000 kr. til performancekunst opført i
buslinje 9A. Sekretariatet vurderer, at den aktuelle ansøgning minder om de to ansøgninger, der fik
tildelt støtte i 2019. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at det kun yder støtte til
aktiviteter, der ikke tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. 

Sekretariatet bemærker yderligere, at der i lokaludvalgets retningslinjer står, at lokaludvalget lægger
vægt på, at arrangementet er bydelsrelateret. Tre ud af havnebussens fire stop på turen ligger på
Christianshavn. Det er en politisk vurdering, om arrangementet, hvortil der søges støtte, er
bydelsrelateret. 

Med disse bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Art Week Copenhagen søger lokaludvalget om 13.500 kroner, til afvikling af kunstperformance i det
offentlige rum under Art Week 2020. Arrangementet foregår med sejlads med havnebussen i
Københavns havn. Vi finder ikke dette projekt lokalt forankret og kan ikke anbefale at give støtte til
denne aktivitet.

Formandens indstilling

 At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Art Week Copenhagen på en ansøgning om 3.500 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje til afviklingen af en kunstperformance, der finder sted ombord på
MOVIAS havnebus 992 en af dagene i perioden 22.-27. september 2020 under Art Week 2020.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er bydelsrelateret og og
heller ikke lokalt forankret.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 91.440 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være disponeret for yderligere 13.750 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.
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Beslutning
Jane Lytthans og Asbjørn Kaasgaard deltog ikke i behandlingen af nr. 2 pga. inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jane Lytthans om, at lokaludvalget giver Vor
Frelsers Kantori tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Danmarks
Befrielse 75 år: Alsang i Vor Frelsers - Fællessang for Friheden" den 6. eller 13. september
2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 15.000 kr., fordi det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.

2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Mogens Holm om, at lokaludvalget
giver Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv  tilsagn om 12.125 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til tryk af et blad i 4.000 eksemplarer med glimt af Christianshavns 400-årige
historie, der skal være gratis og distribueres lokalt på Christianshavn. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Art Week Copenhagen på en
ansøgning om 3.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afviklingen af en kunstperformance, der
finder sted ombord på MOVIAS havnebus 992 en af dagene i perioden 22.-27. september
2020 under Art Week 2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
arrangementet ikke er bydelsrelateret og heller ikke lokalt forankret.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  A-sag: Puljeansøgninger, april 2020 (2020-0083935)

Christianshavn Lokaludvalg skal tage stilling til én ansøgning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen lille storbyteatret Teaterøen tilsagn om 5.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til til afholdelse af COTYA – Københavns Teaterfestival for Børn
og Unge, der finder sted den 24. – 27. september 2020 på Refshaleøen. Lokaludvalget støtter
ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.
Lokaludvalget opfordrer ansøgeren til at søge andre lokaludvalg om støtte, da festivalen
henvender sig til børne og unge i hele København.

 

Problemstilling

Lokaludvalget modtog en ansøgning om støtte, der skulle behandles i lokaludvalgets april-møde.
Mødet blev aflyst.

 

Løsning

1. COTYA – Københavns Teaterfestival for Børn og Unge

Foreningen lille storbyteatret Teaterøen søger på vegne af arrangørgruppen bag COTYA
lokaludvalget om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afholdelse af COTYA – Københavns
Teaterfestival for Børn og Unge. Festivalen finder sted 24. – 27. september 2020 på Refshaleøen i
Teaterøens tre huse: Kasernen, Magneten og Annekset samt i bunkeranlægget og på græsplænerne
ved Teaterøen.

COTYA blev afholdt for første gang i 2019 med deltagelse af 11 teatergrupper, der sammen med
Teaterøen på Refshaleøen skabte en teaterfestival for børn og unge. Festivalen var en succes og
man ønsker derfor gøre projektet til en tradition. COTYA tilbyder forestillinger med dans, teater,
dukketeater og performance, samt kunst, musik. COTYA arbejder ud fra konceptet ’Hack th Theatre’,
der betyder at tilskuerne selv skal være med til præge festivalen, og at involvering af børn og unge i
teatret.
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COTYA arbejder bl.a. med følgende succeskriterier for festivalen: 2000 publikummer besøger
festivalen og mindst 25 grupper fra skoler, dagtilbud og ungdomsuddannelser deltager. Festivalen
henvender sig til skoler, dagtilbud, ungdomsuddannelser, familier, Kulturformidlere og
teaterinteresserede. Der er gratis adgang til alle forestillinger og aktiviteter.

En eventuel støtte vil gå til at dække udgifter til opsætning af forestillinger, PR og kommunikation,
dokumentation og teknik. Der er et samlet budget på 340.000 kr. med en egenfinansiering på 50.000
kr.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen.

Arbejdsgruppens anbefaling

Foreningen lille storbyteatret Teaterøen søger på vegne af arrangørgruppen bag COTYA
lokaludvalget om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afholdelse af COTYA – Københavns
Teaterfestival for Børn og Unge. Festivalen finder sted 24. – 27. september 2020 på Refshaleøen i
Teaterøens tre huse. COTYA tilbyder forestillinger med dans, teater, dukketeater og performance,
samt kunst, musik. COTYA arbejder ud fra konceptet ’Hack th Theatre’, der betyder at tilskuerne selv
skal være med til præge festivalen, og at involvering af børn og unge i teatret. COTYA arbejder bl.a.
med følgende succeskriterier for festivalen: 2000 publikummer besøger festivalen og mindst 25
grupper fra skoler, dagtilbud og ungdomsuddannelser deltager. Festivalen henvender sig til skoler,
dagtilbud, ungdomsuddannelser, familier, Kulturformidlere og teaterinteresserede. Der er gratis
adgang til alle forestillinger og aktiviteter. Der er et samlet budget på 340.000 kr. med en
egenfinansiering på 50.000 kr.

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge anser projektet for spændende, inspirerende og
dialogskabende og det foregår på Christianshavn (Refshaleøen). Dog vurderer vi, at det ikke kun er
et arrangement for unge på Christianshavn, hvor der måske kan tiltrækkes et begrænset antal
publikummer, men et arrangement der henvender sig til hele København. Derfor anbefaler vi at der
ydes en støtte på kr. 5.000,00 med en opfordring til, set ud fra at festivalen finder sted i september
måned 2020, at COTYA eventuelt ansøger de øvrige Lokaludvalg for at nå op på det ansøgte beløb.
Da Christianshavns Lokaludvalg ønsker at sprede vores begrænsede puljemidler til andre
arrangementer, der også kan have Christianshavneres interesse.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen lille storbyteatret Teaterøen tilsagn om 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til til afholdelse af COTYA – Københavns Teaterfestival for Børn og Unge,
der finder sted den 24. – 27. september 2020 på Refshaleøen. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 40.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. Lokaludvalget
opfordrer ansøgeren til at søge andre lokaludvalg om støtte, da festivalen henvender sig til børne og
unge i hele København.

Økonomi
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Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 91.440 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være disponeret for yderligere 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jane Lytthans om at lokaludvalget
giver Foreningen lille storbyteatret Teaterøen tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til til afholdelse af COTYA – Københavns Teaterfestival for Børn og Unge, der finder sted den
24. – 27. september 2020 på Refshaleøen. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 40.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. Lokaludvalget opfordrer
ansøgeren til at søge andre lokaludvalg om støtte, da festivalen henvender sig til børne og
unge i hele København.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  A-sag: Puljeansøgninger, maj 2020 (2020-0091498)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til EKHO EKHO på en ansøgning om 20.000 kr. til
køb af møbler og plantekasser, der skal bringe liv i foreningens lokaler. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at plantekasser og møbler kan sidestilles med "Anlæg", hvilket
lokaludvalget jf. sine retningslinjer ikke støtter.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Kvarter tilsagn om 25.000 kr. af
2020-puljen til dækning af omkostninger ved at producere 8 videoer om foreninger og
organisationer på Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000
kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 35.000 kr.
til afvikling af mindst fem Farmers Markeder på Refshaleøen. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret, fordi den henvender sig til borgere i
hele København. Afslaget begrundes endvidere med, at lokaludvalget vurderer, at en støtte til
projektet vil være en indirekte erhvervsstøtte til stadeholderne på markedet, hvilket ikke vil være
lovligt. 

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget tre ansøgninger om støtte.

 

Løsning

 1. Liv & Lys

EKHO EKHO søger lokaludvalget om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til at dække udgifter i
forbindelse med færdiggørelse af EKHO EKHOs fysiske omgivelser og derved sikre en god stemning
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og et godt helhedsindtryk ved EKHO EKHOs arrangementer. Indretningen af lokalerne forventes at
finde sted i juni 2020. 

EKHO EKHO har siden 2019 arbejdet på et lysprojekt, der nærmer sig sin afslutning. Projektet er
blevet til i samarbejde med Louis Poulsen og Sofusfonden. For at skabe et samlet helhedsudtryk i
EKHO EKHOs lokaler er det planen at supplere lysprojektet med planter og møbler, og derved skabe
den perfekte ramme for EKHO EKHOs arrangementer.

Alle EKHO EKHOs arrangementer er gratis og åbne for alle.

En eventuel støtte vil gå til indkøb, transport og opsætning af møbler samt plantekasser inkl. muld,
gødning og frø. Der er ikke søgt midler andre steder. Projektet har et samlet budget på 20.000 kr.

EKHO EKHO har den 19. maj 2020 bekræftet over for sekretariatet, at de forventer at gennemføre
projektet i juni måned som planlagt, idet det ikke påvirkes af de gældende corona-restriktioner.

Sekretariatets bemærkninger
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at der ikke ydes støtte til drift og anlæg. Det er
op til lokaludvalget at vurdere, om plantekasser og møbler bør betegnes som anlæg.  

Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

EKHO EKHO ansøger lokaludvalget om kr. 20.000,00 af lokaludvalgets 2020 puljemidler til at indrette
lokaler med planter, der skaber liv, lys og luft, samt enkelte møbler. Indretningen vil være med til at
åbne lokalerne og gøre miljøet inviterende til interaktion, kunstnerisk udvikling og besøg fra borgere
og besøgende i Christianshavn. I projektet indgår etablering af plantekasser samt  indkøb, samling
og opsætning af møbler. Aktiviteten foregår i lokaliteter på Refshaleøen. 

Af lokaludvalgets retningslinjer fremgår det, at der ikke ydes støtte til anlæg, og derfor er gruppens
indstilling, at der ikke ydes støtte til denne aktivitet med ovennævnte begrundelse.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til EKHO EKHO på en ansøgning om 20.000 kr. til køb af
møbler og plantekasser, der skal bringe liv i foreningens lokaler. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at plantekasser og møbler kan sidestilles med "Anlæg", hvilket lokaludvalget
jf. sine retningslinjer ikke støtter.

 

2. Livet på Christianshavn 2020 - et tidsbillede af bydelens foreninger

Christianshavns Kvarter søger lokaludvalget om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til at dække
udgifter i forbindelse med produktion af 8 videoer om foreninger og organisationer på Christianshavn.
Videoerne filmes og produceres i perioden juni 2020 - december 2020.
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Med projektet ”Livet på Christianshavn 2020 – et tidsbillede af byens foreninger” ønsker
Christianshavns Kvarter at tegne et tidsbillede af livet på Christianshavn i 2020. Siden starten af
Christianshavns Kvarter i 2010 er der produceret over 1200 videoer primært fra Christianshavn. Ud
over produktionernes aktuelle formål, har det vist sig, at de dertil opbygger et tidsbillede af livet på
Christianshavn. Eftersom alt, der produceres, ligger frit tilgængeligt på Christianshavns Kvarters
hjemmeside, tilgængeliggøres videoernes indhold gratis for alle interesserede.

Projektet ”Livet på Christianshavn 2020 – et tidsbillede af byens foreninger” produceres særligt med
fokus på at dokumentere et billede af livet på Christianshavn i 2020, som det kommer til udtryk
gennem de foreninger og organisationer, som christianshavnerne driver.  Alle otte videoer vil blive
vist på Christianshavns Kvarters hjemmeside, på lokalt TV (Kanal Hovedstaden), på Youtube og på
den landsdækkende kanal DK4. Christianshavns Kvarter drives udelukkende af frivillige.

En eventuel støtte vil gå til at dække omkostninger ved leje af professionelt kameraudstyr, som lejes
på dagsbasis til hver produktion. Produktionerne har et samlet budget på 90.000 kr. Kulturstyrelsens
årlige støtte på 50.000 kr. indgår som en del af budgettet.

Sekretariatets bemærkninger

Christianshavns Kvarter fik i januar 2020 afslag på en puljeansøgning om midler til indkøb af et nyt
kamera. I afslaget opfordrer lokaludvalget Christianshavns Kvarter til at indsende en ny ansøgning,
hvor der ansøges om dækning af andre udgifter i forbindelse med videoproduktion m.m. 

Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Christianshavns Kvarter ansøger lokaludvalget om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til at
dække udgifter i forbindelse med produktion af 8 videoer om foreninger og organisationer på
Christianshavn. Videoerne filmes og produceres i perioden juni 2020 - december 2020. Med projektet
”Livet på Christianshavn 2020 – et tidsbillede af byens foreninger” ønsker Christianshavns Kvarter at
tegne et tidsbillede af livet på Christianshavn i 2020. Eftersom alt, der produceres, ligger frit
tilgængeligt på Christianshavns Kvarters hjemmeside, tilgængeliggøres videoernes indhold gratis for
alle interesserede.

Gruppen finder aktiviteten både dialogskabende, visionær og lokalt forankret og finder det interessant
med en belysning af foreningslivet i 2020 her på Christianshavn. Gruppen anbefaler at give støtte på
kr. 25.000,00 set i lyset af, at vi ønsker en spredning af lokaludvalgets begrænsede midler.

Formandens indstilling

 At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Kvarter tilsagn om 25.000 kr. af 2020-puljen til
dækning af omkostninger ved at producere 8 videoer om foreninger og organisationer på
Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.
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3. Grønt Madmarked

En borger søger lokaludvalget om 35.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af mindst fem
Farmers Markeder på Refshaleøen. Det første marked er planlagt til at finde sted d. 14. juni 2020 kl.
10-16. Herefter planlægges mindst fire ekstra markeder (fra juli til oktober).

Ud over at afholde de planlagte markeder forventes det at skabe et grundlag, der gør det muligt at
gøre markederne til en fast tilbagevendende begivenhed forankret i lokalmiljøet. Med markederne
forventeren yderligere at skabe en forbindelse mellem landmand og kunde med fokus på formidling
af viden om bæredygtigt landbrug og årstidens grøntsager.

I sommeren 2019 blev to markeder afholdt på Refshaleøen, som begge fik god støtte fra det lokale
miljø og fra hele København, i følge ansøgeren. Sidste år tiltrak markederne mere end 500
mennesker. Pga. COVID-19 situationen sigtes i år efter et ”neddæmpet” marked, så de nødvendige
forholdsregler kan overholdes.

En eventuel støtte vil gå til at dække udgifter til i alt fem grøntmarkeder, herunder leje, transport og
opbevaring af telte, annoncering, forplejning af deltagende landmænd samt materialeomkostninger til
COVID-19 sikkerhedsudstyr. De deltagende landmænd dækker selv egne transportudgifter i
forbindelse med grøntmarkederne. Markederne har et samlet budget på 35.000 kr. Der er gratis entré
til alle markeder.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser en støtte til projektet som værende en indirekte erhvervsstøtte til stadeholderne på
markedet. Støtten fra lokaludvalget (og dermed kommunen) vil ikke have et generelt sigte, men
favorisere enkelte virksomheder, nemlig stadeholderne. Sekretariatet vurderer derfor, at en støtte til
projektet ikke vil være lovlig og at lokaludvalget skal give afslag på ansøgningen.

Arbejdsgruppens anbefaling

En borger ansøger lokaludvalget om 35.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til afvikling af mindst fem
Farmers Markeder på Refshaleøen. Det første marked er planlagt til at finde sted d. 14. juni 2020 kl.
10-16. Herefter planlægges mindst fire ekstra markeder (fra juli til oktober). Ud over at afholde de
planlagte markeder forventes det at skabe et grundlag, der gør det muligt, at gøre markederne til en
fast tilbagevendende begivenhed forankret i lokalmiljøet.

Gruppen finder ikke denne aktivitet er lokalt forankret, da det er et tilbud til borgere i hele København.
Derfor kan vi ikke anbefale at yde støtte.

Formandens indstiling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 35.000 kr. til afvikling
af mindst fem Farmers Markeder på Refshaleøen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret, fordi den henvender sig til borgere i hele København.
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Afslaget begrundes endvidere med, at lokaludvalget vurderer, at en støtte til projektet vil være en
indirekte erhvervsstøtte til stadeholderne på markedet, hvilket ikke vil være lovligt. 

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 91.440 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være disponeret for yderligere 25.000 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til EKHO EKHO på en ansøgning om
20.000 kr. til køb af møbler og plantekasser, der skal bringe liv i foreningens lokaler. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at plantekasser og møbler kan sidestilles med
"Anlæg", hvilket lokaludvalget jf. sine retningslinjer ikke støtter.

2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalget giver
Christianshavns Kvarter tilsagn om 40.000 kr. af 2020-puljen til dækning af omkostninger ved at
producere 8 videoer om foreninger og organisationer på Christianshavn. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
35.000 kr. til afvikling af mindst fem Farmers Markeder på Refshaleøen. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret, fordi den henvender sig til
borgere i hele København. Afslaget begrundes endvidere med, at lokaludvalget vurderer, at en
støtte til projektet vil være en indirekte erhvervsstøtte til stadeholderne på markedet, hvilket ikke
vil være lovligt. 

Side 16



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  A-sag: Status på hotel-projektet i Ørkenfortet (2020-0120203)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte status på hotel-projektet i Ørkenfortet og beslutte, om det
skal skrive til ejeren ATP-Ejendomme om sagen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på hotel-projektet i Ørkenfortet
2. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at skrive til ejeren ATP-Ejendomme

om sagen. Formanden tager i brevet udgangspunkt i et oplæg fra lokaludvalgsmedlem Frode
Neergaard og i lokaludvalgets drøftelse af sagen.

Problemstilling

I mødet den 25. september 2019 udpegede lokaludvalget Frode Neergaard til at repræsentere sig i
relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr. indretningen af arealerne
omkring bygningen.

Medlemsforslag fra Frode Neergaard:

"Jeg vil gerne orientere om Ørkenfortet. Mest fordi dialogen tilsyneladende er ved at gå i stå. En
overvejelse er om lokaludvalgets formand skulle skrive til ATP-ejendomme om sagen."

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter status på hotel-projektet i Ørkenfortet. Han foreslår
desuden, at lokaludvalget bemyndiger ham til at skrive til ejeren ATP-Ejendomme om sagen.
Formanden tager i brevet udgangspunkt i et oplæg fra lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard i
lokaludvalgsmødet samt i lokaludvalgets drøftelse af sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Side 17



Se ovenfor.

 

Beslutning
Til mødet forelå et udkast til brev fra lokaludvalget til ATP-Ejendomme, forfattet af Frode Neergaard,
idet han og Jens Eskildsen i mødet mundtligt orienterede om to rettelser i udkastet.

 

1. Lokaludvalget drøftede status på hotel-projektet i Ørkenfortet
2. Lokaludvalget godkendte brevet til ATP-Ejendomme, der ses i bilaget. 

Bilag
Nyt bilag: Brev til ATP-Ejendomme
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0119597)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilaget.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

 

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen og Lynetteholmen-gruppen

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen
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• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

• Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

 

Økonomi

Intet. 

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

Beslutning

Torvegruppen

Katinka Haxthausen oplyste, at Torvenetværket fortsat arbejder for at få en kontrakt med kommunen
om at drive kiosken på Christianshavns Torv.

Hun oplyste desuden, at Torvenetværkets bestyrelse vil lægge en plan for aktiviteter på Christianshavns
Torv i 2020.

 

Papirøen-gruppen

Ruth Plovgaard oplyste, at Papirøen-gruppen vil arrangere et besøg for lokaludvalget på Papirøen til
efteråret. Gruppen er i kontakt med ejeren af Papirøen om arrangementet.
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Nyholm-gruppen

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Det Særlige Bygningssyn vil rejse sag om yderligere fredning af Nyholm.

Lokaludvalget bad sekretariatet om at orientere om initiativet på lokaludvalgets hjemmeside.
Lokaludvalget bad desuden om at få referatet af mødet i Det Særlige Bygningssyn, hvor Nyholm var på
dagsordenen, tilsendt.

 

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Sven Erik Brockdorff oplyste, at arbejdsgruppen håber at kunne holde et fysisk møde i juni måned. Hvis
ikke det er muligt, vil gruppen holde et videomøde.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning..

 

Bilag
1. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg - 9. marts 2020
2. Miljøgruppen - 10. marts 2020
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  B-sag: Orienteringsmøde om dannelse af en handelsstandsforening på Christianshavn
(2020-0120198)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afholde et offentligt orienteringsmøde om behovet for at
danne en handelsstandsforening på Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afholder et offentligt orienteringsmøde om behovet for at danne
en handelsstandsforening på Christianshavn.

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til mødet.
3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger ham til at planlægge og gennemføre mødet sammen

med sekretariatet.

Problemstilling

Et af formålene med lokaludvalgene er, at de skal danne lokale netværk.

Flere af de mindre butiksindehavere på Christianshavn har overfor formanden givet udtryk for, at der
mangler en handelsstandsforening i bydelen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget afholder et offentligt orienteringsmøde efter sommerferien om
behovet for at danne en handelsstandsforening på Christianshavn. Formanden foreslår desuden, at
lokaludvalget udpeger ham til at planlægge og gennemføre mødet sammen med sekretariatet.

På orienteringsmødet skal det afklares,

• hvor stor opbakning der er til ideen
• hvad formålet med foreningen skal være
• hvem man ser som samarbejdspartnere og modparter for en sådan forening
• hvem der vil arbejde videre med ideen og stå for en stiftende generalforsamling.

Mødet annonceres i lokale medier og der uddeles flyers om det til butikker, restuaranter, cafeer mm. i
hele Christianshavns Lokaludvalgs område.
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Økonomi

Det foreslås, at der afsættes 10.000 kr. til mødet. Der vil være udgifter til lokaleleje, annoncering og
forplejning.

Videre proces

Formanden planlægger og gennemfører mødet sammen med sekretariatet.

Når mødet er afholdt, orienterer formanden lokaludvalget om status på ideen om en
handelsstandsforening.

Beslutning

Godkendt.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  B-sag: Lyssignaler i Torvegade (2020-0120238)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen om lyssignaler i
Torvegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen, der fremgår
af afsnittet "Problemstilling", om lyssignaler i Torvegade.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Sven Erik Brockdorff:

"Jeg foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Vedr. brev af 20. februar 2020, sags nr. 2020-0018547 og dokument nummer 2020-0018547-3,
vedr. tilgængelighed på Christianshavn:

Vi beklager den sene tilbagemelding, men det er lidt svært at afholde møder grundet Corona – krisen
og forsamlingsforbud.

Vi skal herved tillade os at fremkomme med følgende bemærkninger til forvaltningens svar vedr.
vores henvendelse af 10.februar 2020.

Vedr. vores henvendelse beklagede vi de korte lysperioder for gående, der krydser Torvegade.
Forvaltningens svar var her, at der er ca. 17 sek.  og en sikkerhedstid på 8. sek., i alt 25 sek. så der
skulle være tid nok for gående til at nå over. Dog var der en enkelt indrømmelse, hvor der blev lagt et
par ekstra sekunder på, f.eks. i krydset i Strandgade.

Vi mener dog ikke at have fået svar på, hvorfor forvaltningen ikke ønsker at forlænge tiden for
fodgængere til evt. det dobbelte.

M.h.t. sikkerhedstiden på 8-12 sek. mener vi ikke, det har nogen virkning for de gående, da vi oplever
at højre- og venstresvingende bilister ser, at der er rødt for fodgængere, og presser/stresser
fodgængere til at løbe (hvis de kan), for ikke at blive påkørt. Det gælder i samtlige nævnte lyskryds.

Herudover foreslog vi en grøn pil for højresving for bilister og cyklister fra Prinsessegade og ud i
Torvegade. Også dette blev afvist af forvaltningen med den begrundelse, at det forudsætter, at
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cyklister og bilister reguleres separat og det vil være nødvendigt at der anlægges en cykelsti, hvilket
ikke er muligt o.s.v.

Vi har set på trafikforhold i andre bydele i København og kan bl.a. pege på forholdene i Dronningens
Tværgade og Borgergade.

https://www.google.dk/maps/place/Borgergade,+K%C3%B8benhavn/@55.6841543,12.5855367,77m/data=!3m1!1e3!4m5!3m4!1s0x46525318d9cddea1:0x8a5b3eb886f31e14!8m2!3d55.685281!4d12.5865245?hl=da

Her er forholdene stor set at sammenligne med krydset Prinsessegade/Torvegade. Her svinger
bilister/busser og cyklister til højre uden problemer. Der er ingen separation mellem cyklister og
bilister. Derfor er vi uforstående over for, at forvaltningen blot afviser vores forslag, der vil være til stor
gavn for afviklingen af trafikken fra Prinsessegade og ud i Torvegade.

Vi foreslog også ophængning af lyssignal for cyklister i krydset Sankt Annæ Gade og Prinsessegade,
hvilket forvaltningen afviste og henviste til den almindelige trafikregulering.  Her var der indtil vores
henvendelse ophængt et lyssignal for cyklister, der ønsker at krydse Sankt Annæ Gade mod f.eks.
Voldboligerne/Ved Volden. Det er nu fjernet fremfor at efterleve vores forslag. Måske kan
forvaltningen give os svar på hvorfor dette signal er fjernet?

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand""

Det nævnte breve af 10. februar 2020 fra lokaludvalget til Teknik- og Miljøforvaltningen og
forvaltningens svar den 20. februar 2020 ses i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen som fremgår
af afsnittet "Problemstilling".

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Godkendt.

Bilag
1. Brev fra lokaludvalget 10. februar 2020
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2. Svar 20. februar 2020 fra Teknik- og Miljøforvaltningen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Kulturtårnets forslag til ny ramme for aktiviteter ved Knippelsbro bropille og
kajanlæg (2020-0071762)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et udkast til udtalelse til Kulturtårnet om eventuel støtte
til Kulturtårnets forslag til nye ramme for aktiviteter ved Knippelsbro bropille og kajanlæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender udkastet til udtalelse til Kulturtårnet vedr.
Kulturtårnets forslag til nye ramme for aktiviteter ved Knippelsbro bropille og kajanlæg.
Udkastet til udtalelse ses i løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Kulturtårnet på Knippelsbro har bedt lokaludvalget om en udtalelse, der støtter deres forslag om dels
en bøje- eller kædeløsning fra havnebussens terminal ved Knippelsbrogade til bropillen ved
Kulturtårnet og dels åbning af bropillen ved Kulturtårnet for rekreative formål, således at kajakker og
udlejningsbåde kan lægge til ved brotårnet. Ligeledes vil det kunne forebygge en del af den ulovlige
badning, der sker i sommermånederne fra bropillen. 

Kulturtårnet ønsker en udtalelelse, fordi teknik- og miljøborgmesteren har bedt Kulturtårnet om en
udtalelse fra lokaludvalget, før hun går videre med forslaget.

Kulturtårnets beskrivelse af projektet

"Området omkring Kulturtårnet, vinhandleren under Knippelsbro og det nye Hilton Hotel i Ørkenfortet
oplever lige nu stigende besøgstal særligt i sommermånederne.

På vandsiden anvender kajakker, små joller og udlejningsbåde i stor stil den lille trappe ved kajen
som opstigningssted. På land har vinhandleren borde og bænke, som flittigt benyttes
af forbipasserende til at nyde solen, holde fødselsdagsmiddage m.m. i de varme måneder. Og
ved det nye Hilton Hotel skal der fra hotellets restaurant være udeservering ned til vandet, hvor der
også forventes stor aktivitet (se vedhæftede billeder).
Området er således ved at blive et af de mere attraktive udflugtsmål i havnen, som både benyttes af
turister, lokale, gående, cyklende og sejlende. Det mener vi bør understøttes af en række tiltag for
øget sikkerhed og åbning for flere aktiviteter i området.
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Med den store aktivitet af bløde trafikanter i netop dette centrale område i havnen, foreslår vi en
bedre opdeling af bløde og hårde trafikanter på vandet - i tråd med By og Havns strategi for en mere
sikker havn.

Vi foreslår således at anlægge en simpel bøje- eller kædeløsning fra havnebussens terminal ved
Knippelsbrogade til bropillen ved Kulturtårnet (se vedhæftede illustrationer). En
lignende kædeløsning etableres hvert år rundt om Christansborg, når svømmere skal
svømme Slotsholmen rundt.

Afskærmningen af området vil gøre det langt mere trygt for de bløde trafikanter at sejle og lægge til
kaj på dette sted i havnen, hvor der er mulighed for, at de kan tilgå toiletter m.m. Det vil samtidig gøre
de hårde trafikanters og havnebussens sejlads mere sikkert, når de bløde trafikanter vises væk fra
det store sejlløb under Knippelsbro og ind i det lille sejlløb mellem brotårnet og kajen.

Denne sikkerhedsforanstaltning vil tilmed gøre det endnu mere sikkert at åbne bropillen ved
Kulturtårnet for rekreative formål, således at kajakker og udljeningsbåde kan lægge til ved brotårnet
og låne toilettet og tage en pause i solen."

 

Løsning

Lokaludvalgets arbejdsgruppe for projektet "Knippelsbro Torv" foreslår, at lokaludvalget skriver
følgende til Kulturtårnet:

"Kulturtårnet har fremsendt et forslag til hvordan bropillen ved Amagertårnet på Knippelsbro kan
anvendes til rekreative formål.

Området omkring Kulturtårnet, vinhandleren under Knippelsbro og det nye hotel i Ørkenfortet
formodes at have et potentiale for rekreative aktiviteter, hvorfor der ønskes nogle indgreb for at gøre
adgangen lettere og sikre.

På vandsiden anvender kajakker, små joller og udlejningsbåde i stor stil den lille trappe ved kajen
som opstigningssted. På land har vinhandleren borde og bænke, som flittigt benyttes i de
varme måneder. Og ved det nye hotel skal der fra hotellets restaurant være udeservering ned til
vandet, hvor der også forventes stor aktivitet (se vedhæftede bilag).

Området kan forventes at blive et attraktivt udflugtsmål i havnen, som både benyttes af turister,
lokale, gående, cyklende og sejlende.

Kulturtånet mener, at området vil tiltrække en stigende mængde borgere og turister, som vil udgøre
en risiko for sammenstød mellem sejlende, badene og gæsterne på kajarealerne.

Kulturtårnet har to ønsker:
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1. For at øge sikkerheden foreslås etablering af en bøje- eller kædeløsning fra havnebussens
terminal ved Knippelsbrogade til bropillen ved Kulturtårnet (se vedhæftede bilag), som skal dele
havnetrafikken i bløde og hårde trafikkanter.
Kulturtårnet mener, at denne foranstaltning vil gøre det mere sikkert for kajakker og andrebløde
vandtrafikkanter at færdes i området.
 

2. For at give plads til flere aktiviteter i området søges tilladelse til brug af bropillen til ophold ved
adgang fra brotårnet. Et vagtsystem og skiltning skal sikre at bropillen ryddes ved skibspassage
og broåbning.

Problemstillingen:  

Etablering af bøje-/ kædeløsningen medfører lukning af Knippelbros brofag mod Christianshavn, ét
fag ud af tre. Dvs gennemsejlingskapaciteten reduceres samtidig med at adgangen til kajanlægget
under broen begrænses, hvor der netop skal være gode adgangsforhold til vinhandleren og
rekreative aktiviteter. Hvis adgangen begrænses til kun at ske fra øst-siden, skal trafikken til
kajanlægget efter ophold, vende og sejle tilbage samme vej, som bådene er kommet ind. Det skaber
nødvendigvis en kaotisk situation, når ankommende og afgående både møder hinanden.

At åbne bropillen for offentlig adgang for børn og voksne, ædru og fulde, picnic-gæster og andre
turister mv. på bropillens meget lille areal, synes at medføre flere risici for sammenstød mellem
forskellige interesser, som kan kulminere ved broåbning og skibspassage, som ikke forventes løst på
en betryggende måde ved, at Kulturtårnet opretter en vagtordning. Hvem har ansvaret? Og hvordan
får vagten autoritet overfor gæsterne?

Konklusion

1. Etablering af den foreslåede bøje-/ kædeløsning vil skabe trafikale problemer ved kajanlægget,
som begrænser trafikkapaciteten og snarere vil øge risiko for sammenstød end gøre trafikken
mere sikker. Samtidig vil gennemsejlingskapaciteten forringes og anløb ved kajanlæg gøres
mere besværlig.
 
Lokaludvalget kan ikke anbefale Kulturtårnets ønske om etablering af bøje-/ kæde mellem     
havnebusterminalen og bropillen.
 

2. At give offentlig adgang til brotårnets pille synes at øge risiko for sammenstød mellem
besøgende på pillen og trafik ved broåbning. En vagtordning iværksat af Kulturtårnet er ikke en
troværdig løsning på sikkerhedsproblemet

Lokaludvalget kan ikke anbefale Kulturtårnets ønske om at åbne bropillen for offentligheden.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt udtalelsen, sender sekretariatet den til Kulturtårnet.

Beslutning
Godkendt.

Bilag
1. Billeder
2. Brev af 1. juli 2018 fra Kulturtårnet til Teknik- og Miljøforvaltningen om ansøgning om midlertidig
ibrugtagning af bropillen på Knippelsbro ved Kulturtårnet
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er (2020-0120230)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Børne- og Ungdomsforvaltningen om 
 fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Børne- og Ungdomsforvaltningen
om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er, der fremgår af løsningsafsnitet.

 

Problemstilling

Den 30. april 2020 bad Børne- og Ungdomsforvaltningen bl. a. lokaludvalgene om høringssvar
om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er (Københavns Kommunes fritidsordninger).
Der er svarfrist den 6. juni 2020. Høringen er også offentliggjort på Bliv Hørt-portalen.
Link: https://blivhoert.kk.dk/hoering/fritidspaedagogisk-rammeaftale-kkfoer.

 

Det fremgår af høringsmaterialet, at jf. budgetaftalen for 2020 skal fritidsstrukturen for 0.-3. klasse i
Københavns Kommune omlægges, så alle fritidsinstitutioner fremadrettet reguleres under
folkeskoleloven.  Ændringerne træder i kraft den 1. august 2020. Partnerne bag budgetaftalen er
enige om, at ”… de fritidspædagogiske principper fra dagtilbudsloven, som i dag kendetegner
Københavns kommunale og selvejende fritidshjem, fremadrettet gælder alle fritidstilbud i
København”.

Forvaltningen har udarbejdet en rammeaftale, som beskriver en række fritidspædagogiske principper,
styrkelse af forældreindflydelsen mv.

 

Fritidspædagogiske principper

Det foreslås indført i styrelsesvedtægten for folkeskolen i København, at de fritidspædagogiske
principper for KKFO’erne er:

• Tilbyde børn et fysisk, psykisk og æstetisk børnemiljø, som fremmer deres trivsel, sundhed,
udvikling og læring.
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• Sikre at alle børn er en del af et stærkt og forpligtende børnefællesskab, hvor børnenes
mulighed for selvbestemmelse kan udfolde sig.

• Give børn mulighed for at indgå i tætte og gode relationer til professionelle voksne.
• Tage udgangspunkt i det brede læringssyn, hvor læring drejer sig om tilegnelse af viden,

dannelse og færdigheder samt udvikling af sociale kompetencer, livslæring, leg og
livsduelighed. Udgangspunktet er, at læring sker gennem leg, relationer, planlagte og spontane
aktiviteter og ved at blive udfordret i en tryg ramme.

• Sikre at børn, som er i en udsat position, mødes med passende udfordringer og positive
forventninger i gode pædagogiske læringsmiljøer og i børnefællesskabet.

• Sammen med skolen skabe en sammenhængende overgang mellem skolens undervisningsdel
og fritidshjemmet, ligesom de sammen med børnehaverne skal skabe en god og tryg overgang
fra børnehave til KKFO.

 

 Styrket forældreindflydelse i KKFO’er

 Rammeaftalen beskriver forslag til et styrket forældrerådsarbejde, samt et styrket samarbejde
mellem forældrerådet i KKFO’en og skolebestyrelsen. Det foreslås indført i styrelsesvedtægten for
folkeskolen, at:

• Der skal vælges et forældreråd på alle KKFO’er.
• Hvis KKFO’en er delt på flere matrikler, har forældrene ret til at vælge en forældrerepræsentant

til forældrerådet fra hver af de pågældende matrikler.
• Forældrerådets kompetencer udvides til også at omfatte deltagelse ved ansættelse af

medarbejdere i KKFO’en, samt valg af temaer til at fremme forældresamarbejdet.
• En af forældrerepræsentanterne i skolebestyrelsen skal vælges blandt forældrene i KKFO’en af

skolens forældrekreds.
• Der skal afholdes et årlige møde mellem skolebestyrelsen og forældrerådet på KKFO.
• Skolebestyrelsen skal udarbejde principper for samarbejdet mellem skole og KKFO.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender nedenstående høringssvar, som arbejdsgruppen Kultur,
Skole, Fritid, Børn og Unge har skrevet, til Børne- og Ungdomsforvaltningen:

"Christianshavns Lokaludvalg takker for høringsmuligheden vedr. fritidspædagogisk rammeaftale for
KKFO’er.

Lokaludvalget har stor tillid til, at institutionernes bestyrelser og forældreråd samt skolebestyrelsen
har kompetente vurderinger af selve det institutionsnære indhold.

Som lokaludvalg har vi i højere grad fokus på sammenhængen mellem skole/KKFO og lokalområde.
Vi vil derfor opfordre til, at der er opmærksomhed på samarbejdet mellem skole/KKFO og øvrige
lokale institutioner – herunder også foreninger.
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Det er foreslået i bilaget om styrelsesvedtægten (s. 20), i teksten om skolebestyrelsens opgaver, at
der tilføjes en forpligtelse om et samarbejde mellem skole og KKFO, og at punktet om at
skolebestyrelsen kan fastsætte principper for samarbejdet mellem skolen og fritidsinstitutionerne
slettes. Som lokaludvalg ser vi gerne at det indføjes, at skolebestyrelsen kan fastsætte principper for
samarbejde med lokalområdets institutioner og foreningsliv, idet vi mener, at det vil styrke såvel
lokalområde som skole/KKFO, ved at der er mulighed for at dette prioriteres i
skolebestyrelse/KKFOforældreråd. I dette samarbejde ser lokaludvalget det lokale bibliotek som en
ufravigelig partner, som bør nævnes specifikt i styrelsesvedtægten.

På Christianshavn er der en særlig situation med én folkeskole og én KKFO (på flere matrikler), og
derfor er koblingen til de lokale institutioner og foreninger så meget desto vigtigere.

Som det lokale og nære demokratiske organ et lokaludvalg er, vil vi også i denne sammenhæng slå
et slag for det nære demokrati, hvor alle repræsenteres og har mulighed for at deltage og blive hørt.
Lokaludvalget lægger derfor stor vægt på at den demokratiske deltagelse styrkes fremadrettet.  

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på Bliv Hørt-portalen.

Det fremgår af høringsmaterialet, at Børne- og Ungdomsmaterialet får styrelsesvedtægten inkl.
høringssvar til godkendelse på udvalgsmødet den 17. juni 2020 med henblik på efterfølgende endelig
behandling i Borgerrepræsentationen.

Beslutning
Godkendt.

Bilag
1. Høringsbrev vedr. KKFO
2. Fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til budget 2021
(2020-0120208)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen
om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen
om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til Budget 2021 til efterretning. Høringssvaret
ses i bilaget.

 

Problemstilling

Den 11. marts 2020 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag
til kommunens Budget 2021 i høring i lokaludvalgene med svarfrist den 22. april 2020. Svarfristen blev
senere ændret til 4. maj 2020.

Det fremgår af høringsbrevet, at det hvert år er en bunden opgave for Kultur- og Fritidsudvalget at
beslutte effektiviseringer for ca. 20 mio. kr. inden for eget område. Derfor arbejder Kultur- og
Fritidsforvaltningen løbende med at udforme investeringscases.

Følgende forslag fremgår af høringsmaterialet:

• Ny arrangementsafvikling på udvalgte biblioteker
• Mere værtskab og effektiv boghåndtering
• Københavns Borgerservice: Nem og sammenhængende service.

 

Løsning

Formanden sendte den 22. april 2020 høringssvaret, der fremgår af bilaget, til Kultur- og
Fritidsforvaltningen. Han foreslår, at lokaludvalget tager det til efterretning.

Kultur- og Fritidsudvalget behandlede investeringsforslagene til Budget 2021 i sit møde den 19. maj
2020.
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Link til indstillingen og Kultur- og Fritidsudvalgets beslutninger: 

https://www.kk.dk/indhold/kultur-og-fritidsudvalgets-modemateriale/19052020/edoc-agenda/91c6ec6f-15f6-4fe1-a3dc-5d860c91cf82/68d38eae-2027-4787-b791-a926c2e044e2

Økonomi

Intet.

Videre proces

Det fremgår af indstillingen til Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 19. maj 2020, at
Økonomiudvalget behandler budgetbidrag den 9. juni 2020. De politiske forhandlinger om budget
2021 foregår i perioden fra den 27. august til den 11. september 2020. Budgettet vedtages endeligt af
Borgerrepræsentationen den 1. oktober 2020.

Beslutning
Taget til efterretning.

Bilag
1. Høringssvar
2. Høringsbrev om investeringsforslag til Budget 2021
3. Høringsmaterialet om investeringsforslag til Budget 2021
4. Investeringsforslag til Budget 2021
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Overførselssagen og Budget 2021 (2020-0120233)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens brev til Økonomiudvalget, Sundheds- og
Omsorgsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget og Socialudvalget om
Overførselssagen og Budget 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans brev til Økonomiudvalget, Sundheds- og
Omsorgsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget og Socialudvalget
om Overførselssagen og Budget 2021 til efterretning. Brevet ses i bilaget.

Problemstilling

Forhandlingerne på Rådhuset om Overførselssagen startede den 12. maj 2020

Løsning

Formanden bad den 23. april 2020 lokaludvalgets medlemmer kommentere på et udkast til brev
til Økonomiudvalget, Sundheds- og Omsorgsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og
Fritidsudvalget og Socialudvalget om Overførselssagen og Budget 2021. Brevet var i det store hele en
gengivelse af ønskelisten til Overførselssagen og Budget 2021, som lokaludvalget vedtog i november
2019. 

Ingen lokaludvalgsmedlemmer udtalte sig imod udkastet til brev, men der var bemærkninger fra to
lokaludvalgsmedlemmer:

Jens Eskildsen:
"Jeg synes det er godt og konstruktivt, hvad I har skrevet. Jeg havde dog gerne set, at mit forslag af
21.4.2020 om Christianshavn som 20 km/t-zone også indgik i brevet (vedhæftes). Men så må jeg se,
hvordan jeg kan formidle et – efter min mening – oplagt forslag om grøn omstilling. Det bør IKKE være
svært at overbevise de fleste herom."

Kirsten V. Andersen:
"OK fra mig. Jeg går ud fra, at mit forslag om cykelsti på Prinsessegade (Torvegade-Sofiegade)
kommer med, når lokaludvalget har sagt ok til det."
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Formanden sendte den 28. april 2020 brevet, der ses i bilaget, til Økonomiudvalget, Sundheds- og
Omsorgsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget og Socialudvalget. Han foreslår,
at lokaludvalget tager brevet til efterretning.

Partierne på Rådhuset bag kommunens Budget 2020 indgik den 14. maj 2020 en aftale om
Overførselssagen. Se den i bilaget.

Overborgmesteren kvitterede den 20. maj 2020 for lokaludvalgets bidrag til Overførselssagen. Se
bilaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 27. maj 2020 foregår de politiske
forhandlinger om Budget 2021 i perioden fra den 27. august til den 11. september 2020. Budgettet
vedtages endeligt af Borgerrepræsentationen den 1. oktober 2020.

Beslutning
Taget til efterretning.

Bilag
1. Brev fra lokaludvalget om Overførselssagen og Budget 2021
2. Aftalen om Overførselssagen 2019-20
3. Faktaark om aftalen om Overførselssagen 2019-20
4. Mail fra overborgmesteren til lokaludvalget
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Tiltag mod pushere på Christianshavn (2020-0111462)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens brev til politidirektøren, overborgmesteren,
socialborgmesteren, børne- og ungdomsborgmesteren og teknik- og miljøborgmesteren om behovet
for tiltag mod pushere på Christianshavn under Christianias lukning pga.coronakrisen til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens brev til politidirektøren,
overborgmesteren, socialborgmesteren, børne- og ungdomsborgmesteren og teknik- og
miljøborgmesteren om behovet for tiltag mod pushere på Christianshavn under Christianias
lukning pga.coronakrisen til efterretning. Brevet ses i bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg i mødet den 24. juni 2020 drøfter
1.  pushernes tilstedeværelse på Christianshavn under Christianias lukning
2. hvordan situation har udviklet sig, efter at Christiania er genåbnet.

Problemstilling

Med mail den 8. maj 2020 til lokaludvalget beskrev to borgere, hvordan pusherne havde overtaget
Christianshavns Vold efter at Christiania havde lukket som følge af coronakrisen. De udtrykte frygt
for, at situationen udvikler sig. De så gerne noget handling på situationen, fx. beboersammenslutning
mod pusherne og en plan, for hvad der sker skal ske. 

Med mail den 11. maj 2020 skrev en anden borger om, hvordan Christianshavns Vold flyder med
affald, efter at pusherne har overtaget området.

Lokaludvalgets forretningsudvalg aftalte på den baggrund, at der skulle sendes et brev til kommunen
og politiet om problemet.

Den 11. maj 2020 blev lokaludvalgets medlemmer bedt om at kommentere på et udkast til brev.
Ingen udtalte sig imod brevet. Ét lokaludvalgsmedlem foreslog en tilføjelse om, at lokaludvalget skal
værdsætte tilstedeværelsen af politiets mobile politistation på Christianshavns Torv. To andre
lokaludvalgsmedlemmer gjorde opmærksom på, at det forlød, at Christiania ville åbne inde så længe.

Derudover havde Mogens Holm følgende bemærkning: "Fint initiativ at kontakte de relevante
myndigheder nu, og formuleringen er god, men der er også behov for at sagen bliver taget op i
lokaludvalget, når vi på et tidspunkt mødes igen."
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager brevet, som han den 13. maj 2020 sendte
til politidirektøren, overborgmesteren, socialborgmesteren, børne- og ungdomsborgmesteren og
teknik- og miljøborgmesteren, til efterretning. Brevet ses i bilaget.

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget drøfter pushernes tilstedeværelse på Christianshavn
under Christianias lukning i mødet den 24. juni 2020. Her kan lokaludvalget også drøfte, hvordan
situation har udviklet sig, efter at Christiania er genåbnet.

De ovennævnte borgere er orienteret om lokaludvalgets brev til politidirektøren, overborgmesteren,
socialborgmesteren, børne- og ungdomsborgmesteren og teknik- og miljøborgmesteren.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens brev til politidirektøren, overborgmesteren, socialborgmesteren,
børne- og ungdomsborgmesteren og teknik- og miljøborgmesteren om behovet for tiltag mod
pushere på Christianshavn under Christianias lukning pga.coronakrisen til efterretning. 

2. Lokaludvalget besluttede, at det i mødet den 24. juni 2020 drøfter
1.  pushernes tilstedeværelse på Christianshavn under Christianias lukning
2. hvordan situation har udviklet sig, efter at Christiania er genåbnet.

Bilag
1. Brev om pushere på Christianshavn
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14.  B-sag: Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen (2020-0120212)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens udpegning af medlemmer til en følgegruppe
under Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. trafikanalyse ved Inderhavnsbroen til efterretning.

Indstilling

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at han har udpeget lokaludvalgsmedlem
Jens B. Sørensen og suppleant Svend Aage Schiermacher til at repræsentere lokaludvalget i et
møde og til en følgegruppe om trafikanalyse ved Inderhavnsbroen, som Teknik- og
Miljøforvaltningen har inviteret til, jf. afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har med mail den 10. marts 2020 til Christianshavns Lokaludvalg og Indre
By Lokaludvalg inviteret til et møde og en følgegruppe omkring Inderhavnsbroen.

Anledningen er, at der i kommunens budget for 2020 er afsat penge til en undersøgelse af trafikken
omkring broen, hvor pendlere og turister kommer på tværs af hinanden. Den undersøgelse er
forvaltningen gået i gang med. I det første møde skal der tales om forløbet af undersøgelsen og om de
umiddelbare problemstillinger ved trafikken i dag. 

Efterfølgende etableres en følgegruppe med en repræsentant for hver af de to lokaludvalg samt
repræsentanter for andre interessenter.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager til efterretning, at han har udpeget lokaludvalgsmedlem Jens
B. Sørensen og suppleant Svend Aage Schiermacher til at repræsentere lokaludvalget i et møde og til
en følgegruppe om trafikanalyse ved Inderhavnsbroen, som Teknik- og Miljøforvaltningen har inviteret
til, jf. afsnittet "Problemstilling".

Med mail den 28. april 2020 oplyste forvaltningen, at projektet på Inderhavnsbroen kører videre under
coronatiden, men at tidsplanen er skredet lidt, da det er noget vanskeligere at gennemføre de analyser,
man gerne vil have på stedet, når trafikmønstret er så forandret, som det er. Planen er at gennemføre
projektet i det omfang, det er muligt og herunder mødes med interessenter på stedet. Forvaltningen
arbejder fortsat ud fra at kunne færdiggøre projektet i år.

Bl.a. Indre By Lokaludvalg, E/F Krøyers Plads, Nordatlantens Brygge og Slots- og Kulturstyrelsen
deltager i projektet.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Primo juni 2020 mødes lokaludvalgets repræsentanter med Teknik- og Miljøforvaltningen og de
øvrige interessenter. Der er endnu ingen dagsorden for mødet.

Beslutning
Taget til efterretning.

Bilag
1. Invitation til følgegruppe
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15.  B-sag: Aflysning af Christianshavnerdagen 2020 (2020-0120226)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage aflysningen af Christianshavnerdagen 2020 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at han har aflyst Christianshavnerdagen
den 6. september 2020.

Problemstilling

I mødet den 26. februar 2020 besluttede lokaludvalget at afholde Christianshavnerdagen den 6.
september 2020.

Som følge af corona-epidemien er der forbud mod større arrangementer frem til den 1. september
2020.

INFO/Event-gruppen vurderede medio april 2020, at en forlængelse af forbuddet mod større
arrangementer var sandsynlig. INFO/Event-gruppen foreslog derfor, at planlægningen af
Christianshavnerdagen den 6. september 2020 indstilles og at arrangementet aflyses. Lokaludvalgets
forretningsudvalg var enig i forslaget. Lokaludvalgets medlemmer  blev den 23. april 2020 bedt om
bemærkninger til forslaget. Ingen udtalte sig imod aflysningen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager til efterretning, at han den 28. april 2020 aflyste
Christianshavnerdagen 2020.  

Økonomi

Lokaludvalget havde afsat en pulje på 95.000 kr. til Christianshavnerdagen. Der er ikke brugt penge
af puljen.

Videre proces

Havnens Pris skulle uddeles på Christianshavnerdagen. Lokaludvalget får senere en indstilling om
under hvilke former, Havnens Pris i stedet uddeles.
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Beslutning
Taget til efterretning.
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16.  B-sag: Lokaludvalgets virke under kriser (2020-0120214)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det i sit møde den 24. juni 2020 drøfter lokaludvalgets
rolle under kriser som den igangværende coronakrise. Lokaludvalget skal desuden beslutte, at
lokaludvalgets medlemmer og suppleanter inden den 16. juni 2020 sender  bemærkninger,
kommentarer, forslag osv. vedr. lokaludvalgets rolle under kriser til sekretariatet, så de kan indgå i
drøftelsen den 24. juni 2020.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at det i sit møde den 24. juni 2020 drøfter
lokaludvalgets rolle under kriser som den igangværende coronakrise.

2. at Christianshavns Lokaludvalgs medlemmer og suppleanter inden den 16. juni 2020 sender 
bemærkninger, kommentarer, forslag osv. vedr. lokaludvalgets rolle under kriser til
sekretariatet, så de kan indgå i drøftelsen den 24. juni 2020.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Asbjørn Kaasgaard: 

"Jeg synes, at lokaludvalget skal drøfte sit virke under en krise, som vi p.t. er i.  Her følger to forhold. 
Dels det praktiske med møder og beslutninger, dels politisk om lokaludvalgets opgaver i
krisesituationer.

A) Praktisk:

Vi skal have et beredskab, så hvis der igen kommer en krise  med  forsamlingsforbud ,  så det kan
lade sig gøre at holde interaktive møder , hvor lokaludvalget kan tage beslutninger.

Lokaludvalgets møder bør kunne afholdes  på video med Teams, som Borgerrepræsentationen gør. 
 

Arbejdsgruppemøder kan laves med Teams eller med skriftlige voteringer, som  fagudvalgene  i
kommunen gør.

Formandsbeslutninger, hvor væsentlige og uopsættelige forhold sendes til votering  blandt
lokaludvalgets medlemmer og derefter udsendes.

Det tekniske må vi have afprøvet og  evt støttet med oplæring.
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B) Politisk

Vi  kunne  ikke holde beslutningsmøder i lokaludvalget i marts og april. 

Måske kunne vi have spillet en mere offensiv rolle, ved at tage initiativer overfor for civilsamfundet i
forhold til krisen.

VI kunne understøtte  borgerinitiativer ved både at lave egne projekter og indkalde ansøgninger til
puljemidlerne, hvor vi kunne beslutte at de fleste nu skulle går til corona-relaterede  aktiviteter.

Vi kunne måske også formidle  ideer til aktiviteter  osv.

Fremover skulle vi gerne have en struktur  og en politik for hvad lokaludvalgets rolle er under kriser."

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg foreslår, at lokaludvalget i sit møde den 24. juni 2020 drøfter
lokaludvalgets rolle under kriser som den igangværende coronakrise. Forretningsudvalget beder
lokaludvalgets medlemmer om inden da at sende bemærkninger, kommentarer, forslag osv. om
forslaget til sekretariatet, så de kan indgå i drøftelsen den 24. juni 2020.

Forretningsudvalget foreslår desuden, at lokaludvalget inviterer christianshavnerne til at søge om
penge til aktiviteter, der kan gøre en forskel for bydelen under coronakrisen, jf. en anden sag på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 27. maj 2020.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Hnesigten med drøftelsen i lokaludvalgets møde den 24. juni 2020 er at få afklaret, hvad
lokaludvalget kan gøre for civilsamfundet under kriser som coronakrisen indenfor de nugældende
rammer for lokaludvalget.

Derudover er det hensigten, at lokaludvalget skal beslutte forslag om hvilke opgaver, lokaludvalgene
kan påtage sig under kriser. Forslagene behøver ikke at ligge indenfor de nugældende rammer for
lokaludvalgenes virke, da de kan indgå arbejdet på Rådhuset med at tilpasse lokaludvalg; et arbejde,
der pågår i øjeblikket. Forslagene kan præsenteres, når lokaludvalget efter sommerferien skal tale
med lederen af Borgerrepræsentationens sekretariat om tilpasningen af lokaludvalg.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede, at det i sit møde den 24. juni 2020 drøfter lokaludvalgets rolle under
kriser som den igangværende coronakrise.
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2. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets medlemmer og suppleanter sender bemærkninger,
kommentarer, forslag osv. vedr. lokaludvalgets rolle under kriser til sekretariatet inden den 16.
juni 2020, så de kan indgå i drøftelsen den 24. juni 2020.
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17.  B-sag: Støtte til corona-relaterede aktiviteter (2020-0120219)

Christianshavns Lokaludvalg skal afsætte en pulje til corona-relaterede aktiviteter.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 150.000 kr. til af 2020-puljen til corona-relaterede
aktiviteter, jf. løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 6.000 kr. til annoncering i lokale medier af muligheden
for at søge støtte til corona-relaterede aktiviteter, jf. løsningsafsnittet.

3. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at den første frist for ansøgninger om støtte til
corona-relaterede aktiviteter er den 15. juni 2020, så ansøgninger kan behandles i
lokaludvalgets møde den 24. juni 2020.

4. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at fristen for ansøgninger om støtte til
corona-relaterede aktiviteter herefter er den 1. i måneden, hvor lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen.

Problemstilling

Corona-restriktionerne er en hindring for de kulturelle aktiviteter, der normalt finder sted på
Christianshavn. 

Løsning

Forretningsudvalget har drøftet, hvordan lokaludvalget kan understøtte borgerinitiativer under
coronakrisen, og foreslår, at lokaludvalget afsætter en pulje til corona-relaterede aktiviteter. 

Med annoncering hurtigst muligt i lokale medier og i lokaludvalgets nyhedsbrev, facebookside og
hjemmeside opfordres christianshavnerne til at søge lokaludvalget om penge til aktiviteter, der kan
gøre en forskel for bydelen under coronakrisen. Det kan fx. være gårdsanger-koncerter,
fællessang-stævner (med afstand), livestreaming af koncerter eller teater fra dagligstuen på en lokal
facebookside osv. 

Da pengene i puljen for corona-relaterede aktiviteter bør komme i spil hurtigst muligt, er den første 
ansøgningsfrist til puljen den 15. juni i 2020. Så kan ansøgningerne forbehandles i arbejdsgruppen
Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge, før lokaludvalget tager stilling til dem i sit møde den 24. juni
2020. 
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Ud over at blive vurderet ud fra et kriterium om, at aktiviteten skal være corona-relateret, vil
ansøgningerne blive vurderet i forhold til retningslinjerne for støtte, som lokaludvalget har vedtaget.

Økonomi

Lokaludvalget havde afsat en pulje på 95.000 kr. til afholdelse af Christianshavnerdagen den 6.
september 2020, men der er ikke brugt penge af puljen. Der har heller ikke været det store træk på
lokaludvalgets pulje til puljeansøgninger, så formanden foreslår, at der afsættes 150.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til puljen til corona-relaterede aktiviteter. Puljen lukkes, når der ikke
længere er corona-restriktioner.

Derudover foreslår formanden, at lokaludvalget afsætter 6.000 kr. til annoncering i lokale medier af
initiativet.

Videre proces

Fristen for de første ansøgninger til puljen til corona-relaterede aktiviteter er den 15. juni 2020.
Lokaludvalget tager stilling til disse ansøgninger den 24. juni 2020.

Lokaludvalget tager herefter stilling til corona-relaterede ansøgninger i hvert lokaludvalgsmøde, så
længe der er corona-restriktioner. Ansøgningsfristen er den 1. i måneden, hvor ansøgningen skal
behandles.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Erik Rasmussen om ikke at afsætte en særskilt
pulje til corona-relaterede aktiviteter.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at afsætte 6.000 kr. til annoncering i lokale medier af
muligheden for at søge støtte til corona-relaterede aktiviteter, jf. løsningsafsnittet.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at den første frist for ansøgninger om støtte til
corona-relaterede aktiviteter er den 15. juni 2020, så ansøgninger kan behandles i
lokaludvalgets møde den 24. juni 2020.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at fristen for ansøgninger om støtte til
corona-relaterede aktiviteter herefter er den 1. i måneden, hvor lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen.
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18.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020 (2020-0119702)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2020-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. Se
bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. Se
bilaget.

 

Økonomi

Se bilaget.

 

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

I mødet den 24. juni 2020 skal lokaludvalget tage stilling til et forslag om at ændre i budgettet for
2020-puljen.
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Beslutning
Taget til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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19.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget i marts, april og maj 2020 (2020-0119689)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning, jf. løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget flere henvendelser siden seneste lokaludvalgsmøde.

Løsning

1. Problemer med affald

En borger har med mail den 11. maj 2020 gjort lokaludvalget opmærksom på den situation, som
hashsælgernes tilstedeværelse i området omkring Volden, i Bådsmandsstræde samt det grønne
område ved Christmas Møllers Plads har betydet for mængden af affald, der ligger og flyder.
Borgeren har selv brugt mange timer på at samle skrald i områderne og har ligeledes ofte sendt
meddelelser til Teknik- og Miljøforvaltningen om overfyldte skraldespande via app'en "giv et praj".

Borgeren mener ikke, at Center for Renhold i Teknik- og Miljøforvaltningen løser deres opgave på
tilfredsstillende vis, da borgeren oplever for mange svigt i opgaveløsningen. Han foreslår derfor at
lokaludvalget skal overtale forvaltningen til at overlade opgaven til et privat firma.

Borgeren oplyser ligeledes lokaludvalget om et væltet træ og en ødelagt bænk på voldområdet, der
ikke er blevet fjernet hhv. reetableret. Ligeledes ønsker han sig en erstatning for et fældet træ i
Sofiegade. Træet blev fældet, da det var vissent i toppen, men er endnu ikke blevet erstattet.

Sekretariatet har sendt lokaludvalgets brev om pushere på Christianshavn, hvori affaldsproblemet på
volden nævnes, til borgeren. Derudover har sekretariatet bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare
borgeren og lokaludvalget vedr. træer og ødelagt bænk.
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2. Årstal for sociale arrangementer

Kulturredaktionen på Trap Danmark har med mail den 30. april 2020 henvendt sig til lokaludvalget
med en forespørgsel vedr. årstallene for, hvornår lokaludvalgets sociale arrangementer som
Christianshavnerdagen, juletræstænding og nytårskur er opstået. Oplysningerne skal bruges til
afsnittet om traditioner i bydelen i det kommende København-bind i Trap-serien.

Sekretariatet har svaret:

• Juletræ: 2009
• Nytårskur: 2010
• Christianshavnerdagen: 2010.

 

3. Opholdssted ved Stadsgraven og for få affaldsspande

En borger har med mail den 2. marts 2020 udtrykt bekymring vedr. manglende beskyttelse ved det
nyetablerede opholdssted i Stadsgraven ved Syddyssen. Borgeren tænker særligt på børnehavebørn
og påvirkede personer, der bevæger sig derud i mørket.

Dertil henstiller borgeren til, at man opfordrer til flere affaldsspande i det offentlige rum på
Christianshavn. Borgeren beretter om en tur, hvor han samlede skrald ved cykelindkørslen til
Christiania fra Kløvermarksvej. Borgeren kunne aflevere sit affald i en af Christianias affaldsspande,
men så gerne, at der var flere offentlige affaldsspande på Christianshavn.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 18. marts 2020, at platformen i Stadsgraven blev renoveret i 2019 og fik i
den forbindelse en ny udformning uden gelænder. Det nye design tillader, at man kan komme helt
tæt på vandet. Man kan fx ligge og kigge ned i vandet eller ligge med et fiskenet. Denne tæthed til
vandet er et ønske fra blandt andre naturvejledere, da det giver en anderledes oplevelse og læring.
Der er lys på stien langs Stadsgraven, så der er ikke helt mørkt i området om aftenen. Derudover er
der opsat redningsudstyr ved platformen.

Forvaltningen oplyste desuden, at lågene på affaldskurvene ikke bliver efterladt åbne af
forvaltningens driftsmedarbejdere, men ofte af fx flaskesamlere eller af folk, som smider større
stykker affald i affaldskurvene, end de er beregnet til. I forhold til tømning af affaldskurvene har
forvaltningen som følge af regeringens beslutning om at hjemsende alle offentlige ansatte kun få folk
på gaden, som udelukkende løser kritiske opgaver. Forvaltningen forsøger at tilpasse styrken
løbende, men kan dog ikke nå det, man plejer. Forvaltningen vil opsætte en affaldskurv på
Kløvermarksvej ved indgangen til Christiania, men det må vente til, at forvaltningen er tilbage i
normal drift.

 

4. Kulturhavnfestival 2020
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Kulturhavn har med mail den 28. april 2020 sendt en forespørgsel til lokaludvalget vedr. dette års
Kulturhavnfestival. Kulturhavnfestival afholdes i år 2. weekend i september og man samarbejder ved
denne lejlighed med andre lokaludvalg. Eftersom Christianshavnerdagen 2020 er aflyst, foreslår
Kulturhavn, at man kunne lave en særlig Christianshavnermarkering under dette års Kulturhavn. 

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet tilbuddet. Forretningsudvalget forventer, dels at
Christianshavnermarkeringen vil forsvinde i de mange aktiviteter, som Kulturhavn byder på, og dels
at Kulturhavn formentlig må aflyses pga. af corona-restriktionerne. Formanden vil derfor takke
Kulturhavn for tilbuddet, men meddele, at det ikke har interesse.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Taget til efterretning.
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20.  Meddelelser (2020-0119610)

Beslutning
Pushere på Christianshavn

Poul Cohrt orienterede om svarene fra overborgmesteren og Københavns Politi på lokaludvalgets
brev om pushere på Christianshavn. Lokaludvalget bad sekretariatet om at orientere om svarene på
lokaludvalgets facebookside.
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21.  Eventuelt (2020-0119620)

Beslutning
Sven Erik Brockdorff oplyste, at sekretariatets medarbejder Katrine Dyrebye Clausen har fået andet
arbejde og derfor har sidste arbejdsdag den 29.maj 2020.Lokaludvalget takkede hende for
samarbejdet og for hendes indsats.

Frank Hedegaard foreslog, at lokaludvalget drøfter lokaludvalgenes fremtid i mødet den 24. juni
2020.
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Om lokaludvalgets møde den 27. maj 2020

Mødet startede kl. 18.45 og sluttede kl. 19.59.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Referat og godkendelse af dagsordenen
7. Orienteringsmøde om dannelse af en handelsstandsforening på Christianshavn
8. Lyssignaler i Torvegade
9. Kulturtårnets forslag til ny ramme for aktiviteter ved Knippelsbro bropille og kajanlæg
10. Høringssvar om fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO'er
11. Høringssvar om Kultur- og Fritidsudvalgets investeringsforslag til budget 2021
12. Overførselssagen og Budget 2021
13. Tiltag mod pushere på Christianshavn
14. Trafikanalyse ved Inderhavnsbroen
15. Aflysning af Christianshavnerdagen 2020
16. Lokaludvalgets virke under kriser
18. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, maj 2020
19. Henvendelser til lokaludvalget i marts, april og maj 2020
T1. Jordtransport i Prinsessegade
2. Puljeansøgninger, marts 2020
4. Puljeansøgninger, maj 2020
3. Puljeansøgninger, april 2020
5. Status på hotel-projektet i Ørkenfortet
17. Støtte til corona-relaterede aktiviteter
6. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
20. Meddelelser
21. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
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Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Christians Kirke Tine Ehlert
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokraterne Erik Rasmussen
Radikale Venstre Jens B. Sørensen
Socialistisk Folkeparti Frank Hedegaard
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Povl Koch. I stedet deltog hans 1. suppleant Tine Ehlert.
Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Ruth Plovgaard.
Elin Johansson og hendes suppleanter.
Kirsten V. Andersen og hendes suppleanter.
Hamid El Mousti. Han har ingen suppleant.

 

Fraværende i mødet

Poul Nielsen ankom til mødet kl. 18.46 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Katinka Haxthausen ankom til mødet kl. 18.50 forud for behandlingen af dagsordenens punkt 2.
Jette Arendrup forlod mødet kl. 18.59 under behandlingen af dagsordenens punkt 2, nr. 1.
Jane Lytthans og Asbjørn Kaasgaard forlod mødet kl. 19.00-19.03 under behandlingen af
dagsordenens punkt 2, nr. 2, pga. inhabilitet.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 24. juni 2020. Det vides endnu ikke, hvor
mødet holdes.
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